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ادبیات

انصراف ۲ فیلم کوتاه دیگر 
از سی وهفتمین جشنواره فیلم فجر

بعد از فیلم کوتاه »تشریح« 
2 فیل��م کوتاه دیگ��ر هم از 
سی وهفتمین جشنواره فیلم 
فجر انصراف دادند. به گزارش 
باش��گاه خبرن��گاران جوان، 
فیلم های کوتاه »تو هنوز اینجایی« به کارگردانی 
کتایون پرم��ر و محمد روح بخ��ش و »S« به 
کارگردانی حامد اصلانی با انتش��ار بیانیه ای از 
حضور در س��ی وهفتمین جشنواره فیلم فجر 
انصراف دادند. در بخشی از متن این بیانیه آمده 
است: »اینجانب حامد اصلانی کارگردان و بهنام 
س��نایی تهیه کننده فیلم کوتاه »S« و کتایون 
پرمر و محمد روح بخش کارگردانان فیلم کوتاه 
»تو هنوز اینجایی« به رغم فرصتی که در اختیار 
ما گذاشته شده برای حضور در بخش مسابقه 
فیلم کوتاه فجر، صرفا به دلایل فنی و ش��رایط 
زمانی ام��کان کوتاه کردن فیلم ه��ای خود را 
نداشتیم. از این رو انصراف خود را برای حضور 
در این جشنواره اعلام می کنیم«. پیش از این 
سیاوش شهابی، کارگردان فیلم کوتاه »تشریح« 
نیز در گفت وگویی اع��لام کرده بود، زمان این 
فیلم، شرایطی را ندارد که بتوان برای حضور در 
جش��نواره فیلم فجر، ۵ دقیقه از آن را کم کرد 
و با همین اس��تدلال از حض��ور در این دوره از 

جشنواره فیلم فجر انصراف داد.

رونمایی از »شهربانو«؛ راوی 
سال های دلبستگی یک مادر شهید

مراس��م رونمای��ی از کت��اب 
»ش��هربانو« نوش��ته مری��م 
قرب��ان زاده با حضور س��ردار 
س��رتیپ پاس��دار یعقوبعلی 
امام  نظ��ری فرمانده س��پاه 
رضا)ع(، سعید تشکری نویسنده برجسته کشور 
و جمع��ی از اهال��ی فرهنگ و ادب در مش��هد 
برگزار می ش��ود. به گزارش »وطن امروز«، این 
مراس��م با همکاری نشر ستاره ها، فرهنگسرای 
پایداری مشهد و انتشارات آستان قدس رضوی 
چهارش��نبه 19 دی ماه ساعت 17 در فروشگاه 
کتاب و محصولات فرهنگی انتش��ارات آستان 
قدس رض��وی واق��ع در بلوار س��جاد چهارراه 
بزرگمهر برگزار می شود. کتاب »شهربانو« توسط 
نشر ستاره ها منتشر شده و در مدت یک سال 
به چاپ چهارم رس��یده اس��ت، این اثر روایتگر 
برش هایی از 20 سال زندگی یک مادر 80 ساله 
است که از همه س��ال های زندگی اش، همین 
برش ها را غنیمت نگه داش��ته تا برای امثال ما 
بگوید. »شهربانو« جزو معدود آثار دفاع مقدس 
است که بخوبی توانسته از زاویه نگاه مادران به 
جنگ بپردازد، در این رمان احساسات مادرانه به 
زیبایی به تصویر کشیده شده است و دلبستگی 

مادر به فرزند خود را روایت می کند.

تا ۵ سال زندان 
در انتظار »کوین اسپیسی«!

پس از اتهامات اخلاقی به »کوین اسپیسی«، 
ای��ن بازیگر برنده اس��کار برای نخس��تین بار در 
یک دادگاه حاضر ش��د. به گزارش ایس��نا به نقل 
از رویترز،  س��تاره س��ریال »خانه پوشالی« برای 
نخستین بار برای رس��یدگی به اتهام آزار و اذیت 
یک پس��رجوان 18 س��اله در کافه ای در جزیره 
نانتاکت آمریکا به دادگاه رفت و در صورت گناهکار 
شناخته شدن تا ۵ سال زندان در انتظار او خواهد 
بود! در جریان برگزاری این دادگاه »اسپیس��ی« 
صحبتی نکرد اما »الن جکسون« وکیل مدافع وی 
تمام اتهامات وارده را رد و قاضی دادگاه را متقاعد 
کرد تا دستور دهد که فرد شاکی تمام مستندات 
و اطلاعات مبنی بر ادعای خود ش��امل اطلاعات 
تلفن همراه خود را به فاصله 6 ماه پس از تاریخ 7 
جولای 2016 )زمان اعلام شده برای وقوع جرم( 
در اختی��ار دادگاه قرار ده��د. وی همچنین این 
اتهامات را بر اساس اطلاعات دروغ و اشتباه معرفی 
کرد. نخستین بار »آنتونی رپ« بازیگر هالیوودی 
در اکتبر 2017 »کوین اسپیسی« را به سوء رفتار 
اخلاقی در سال 1986 و زمانی که او 1۴ ساله بوده 
متهم کرد که به عذرخواهی رسمی »اسپیسی« و 
متعاقب آن حذف وی از س��ریال معروف »خانه 
پوشالی« محصول کمپانی نتفلیکس و همچنین 
فیلم س��ینمایی »تمام پول دنیا« به کارگردانی 
»ریدلی اس��کات« انجامید. »اسپیسی« برنده 2 
جایزه اسکار برای فیلم های »مظنونین همیشگی« 
و »زیب��ای آمریکایی« اس��ت و تاکن��ون 10 بار 
نامزد جایزه »امی« ش��ده اس��ت. وی همچنین 
 در کارنام��ه اش جوای��ز مه��م دیگ��ری همچون 
»گلدن گل��وب«، »تونی« و »بفتا« را نیز ثبت 

کرده است.

امیریاسفندقه:
شعر مغازه نیست 

که هر چه مُد شد بیاوریم!
امیری اس��فندقه  مرتض��ی 
گفت: ش��عر مغازه نیست که 
ام��روز رباعی مُد ش��د برویم 
رباع��ی بیاوریم. ش��عر مانند 
آوار بر س��ر ش��اعر می ریزد. 
ش��اعر انتخاب نمی کن��د و روزی ک��ه انتخاب 
 کن��د باید ش��اعری را کنار بگ��ذارد. به گزارش 
»وطن ام��روز«، چهاردهمین برنامه تلویزیونی 
»ش��ب ش��عر« با موضوع بررس��ی قالب شعر 
قصیده با میزبانی محمود اکرامی فر و میهمانی 
بهرام پروین گنابادی و مرتضی امیری اسفندقه از 
آنتن شبکه ۴ سیما پخش شد. در بخشی از این 
برنامه امیری اسفندقه درباره افول قالب قصیده 
گفت: »شعر فرا قالب است و قالب مهم نیست. 
شعر هرگز در هیچ قالبی نمی میرد. تا هنگامی 
که اشعار شاعرانی چون بهار هست قصیده زنده 
است«. امیری اسفندقه با خواندن نمونه هایی از 
قصیده های معروف گفت: قصیده پس از انقلاب 
اسلامی با بازگشت ارزش ها تجدید حیات داشته 
است. امیری اسفندقه، شاعر کتاب »سیاه مست 
سایه تاک« هم که بیشتر قصیده است، در پاسخ 
به چرایی قصیده گفتن با توجه به کم مخاطب 
بودن این قالب گفت: قصیده مثل این است که 
به جای اینکه با هواپیما به چالوس سفر کنی، از 
جاده چالوس بروی و از مناظر و طول سفر لذت 
ببری، چون جهان، جهان سرعت است و نباید 
قالب قصیده را کنار گذاشت. شعر مغازه نیست 
که مثلا امروز رباعی مُد شد برویم رباعی بیاوریم. 
شعر مانند آوار بر سر شاعر می ریزد. شاعر انتخاب 
نمی کند و روزی که انتخاب کند باید شاعری را 

ببوسد و کنار بگذارد.

چرا امینی از اداره کتاب 
وزارت ارشاد رفت؟

اس��ماعیل امینی مدتی است 
سرگروه بخش شعر اداره کتاب 
یا همان »دفتر توس��عه کتاب 
و کتابخوانی ارش��اد« نیس��ت 
و حدود ی��ک ماه پیش از این 
سمت استعفا داده و پس از او ابتدا حمید هنرجو 
و سپس عبدالرحیم سعیدی راد این مسؤولیت را 
پذیرفته اند، این در حالی است که تازه استعفای 
امینی رس��انه ای شده اس��ت. به گزارش فارس، 
امینی مدتی است سرگروه بخش شعر اداره کتاب 
نیست و حدود یک ماه پیش از این سمت استعفا 
کرده اس��ت اما این اس��تعفا در حالی رس��انه ای 
می ش��ود که نه تنها یک ماه از آن گذشته، بلکه 
پس از او ابتدا حمید هنرجو و سپس عبدالرحیم 
سعیدی راد این مسؤولیت را پذیرفته اند. هرچند 
کارنامه امینی دارای س��وابق درخشانی است اما 
او مدت یک ماه اس��ت س��کان بخش شعر را در 
دست ندارد، هنرجو نیز مدتی کوتاهی مسؤولیت 
داش��ت و حالا مدتی اس��ت »س��عیدی راد« از 
چهره های شناخته شده که آثار قابل قبولی هم در 
عرصه نظم دارد به فعالیت مشغول است. امینی 
اعلام کرده وقتی اولویت در این اداره سیاس��ت و 
سیاس��تمداران باشد، نه فرهنگ و ادبیات و دین 
و اخلاق و زبان فارس��ی، ترجیح می دهم از ادامه 
فعالیت با آن انصراف دهم. این سخنان در حالی 
ارائه می شود که در مدت حضور او در اداره کتاب 
آثار بس��یاری مجوز گرفته یا در فرآیند دریافت 
مجوز قرار داشته اس��ت. فارغ از سخنانی که در 
مجامع رس��انه ای مطرح می شود، باید نکته ای را 
ه��م مدنظر قرار داد که اولویت در فرهنگی ترین 

وزارتخانه باید توجه به فرهنگ باشد.

اعلام جزئیاتی تازه از برنامه 
تلویزیونی »اختیاریه«

برنامه تلویزیونی گفت وگومحور »اختیاریه« 
با تهیه کنندگی و اجرای سیدمرتضی فاطمی 
بزودی از یکشنبه تا چهارشنبه هر هفته پخش 
خ��ود را از ش��بکه ۵ آغاز می کن��د. به گزارش 
»وطن ام��روز«، این برنامه  ش��بانه، به صورت 
زنده و ۴ ش��ب در هفته )ش��ب های یکشنبه، 
دوش��نبه، سه شنبه، چهارشنبه( در ساعت 22 
روی آنتن رسانه ملی خواهد رفت.  »اختیاریه« 
تالار گفت وگوی چالشی و صریح است و تلاش 
دارد با ش��خصیت های شناخته شده فرهنگی، 
هنری، سیاسی، اجتماعی و علمی متن جامعه، 
گفت وگوهای فرامتنی انجام دهد. پیش تولید 
»اختیاریه« از 3 ماه پیش با پژوهش میهمانان 
آغاز ش��د و هم اکنون مراحل آماده سازی دکور 
را پش��ت س��ر می گذارد. پژوهش ویژگی مهم 
»اختیاریه« اس��ت و مجموعه ای متش��کل از 
روزنامه نگاران بنام س��ال های اخیر رسانه های 
کشور ترکیب تیم پژوهش آن را شکل می دهند.

مهدینقویانچراتصمیمگرفتاز»خارجازدید
1«کهدرارتباطبابحثفتنه88بودس�راغس�وژه

»نفوذ«درسریدومخارجازدیدبرود؟
ب��ه نظرم ای��ن دو موضوع در امتداد هم اس��ت، 
یعنی بعد از ماجرای فتنه 88 که دشمنان جمهوری 
اس��لامی همه عزم خود را بر زمی��ن زدن نظام قرار 
دادن��د و الحم��دلله ب��ه موفقیت هم نرس��یدند، با 
مدل های جدید دش��منی خودش��ان را نس��بت به 
جمهوری اسلامی ادامه می دهند که در واقع همین 
بحث »نفوذ« اس��ت. البته »نفوذ«، مساله ای بشدت 
پیچیده تر است که بیشتر در حوزه جنگ نرم خود 
را نشان می دهد و حتی گاهی بدون اینکه هیچگونه 
ردپایی از خود به جا بگذارد، به مقاصد خود می رسد 
و از این نظر موضوعی بش��دت پیچیده تر و در عین  
حال سخت تر است. کلیدواژه ای که بعد از فتنه 88 
هم مطرح شد، بحث »نفوذ« بود که حضرت آقا هم 
چندی��ن بار درباره آن صحب��ت کرده اند و به نظرم 

رسید باید این مسأله برای مردم تبیین شود.
مس�ألهنفوذهمانگونهکهخودشمابهآناشاره
کردید،ابعادبس�یارگستردهایداردودرحوزههای
مختلفسیاس�ی،اقتص�ادی،اجتماعیوفرهنگی
ممکناس�تانجامشود.یکیازنقدهاییکهبهکار
ش�مامیشودایناس�تکهچونابعاداینموضوع
خیلیگستردهمیشودممکناستطرحبسیاری
ازاینموضوعاتدرقالبیکمستندچندقسمتی
بازمانهاییمحدود،بیش�ترباعثآشفتگیذهن
مخاطبانش�ود.نظرش�مادرارتباطب�ااینانتقاد

چیست؟
س��وال دقیقی پرس��یدید ولی ب��ه نظرم نتیجه 
نمایش این مستند، اینگونه نیست. اتفاقا من تصمیم 
گرفت��م در ارتباط با نفوذ کار کنم تا دیگر همکاران 
رسانه ای ما هم که تاکنون به هر دلیلی وارد این حوزه 
نشده اند، به این موضوع ورود کنند. من در اینجا اتفاقا 
می خواهم از برخی دوس��تان رس��انه ای و همکاران 
خودمان هم گلایه کنم؛ برخی از این دوستان سال 
گذشته نیز نسبت به ساخت »خارج از دید 1« انتقاد 
کردند و گفتند باعث ایجاد شکاف اجتماعی می شود؛ 

صحبت هایی که باعث می شود دیگر هیچکس جرات 
نکند س��راغ س��اخت آثاری در ارتباط با فتنه برود. 
من اتفاقا امسال سراغ س��وژه »نفوذ« رفتم تا سایر 
دوستانی هم که می خواهند در ارتباط با این سوژه اثر 
تولید کنند، جسارت پیدا کنند بسازند و وارد این فضا 
ش��وند. فارغ از این نقدها، به هر حال مسأله »نفوذ« 
همان طور که ش��ما گفتید، مساله ای پیچیده است 
اما بالاخره باید از ی��ک جایی کار روی این موضوع 
را ش��روع می کردی��م و به نظرم ح��الا بقیه افرادی 
ک��ه می خواهند در این حوزه کار کنند، می توانند با 
خاطر آس��وده تری وارد این عرصه ش��وند. اصلا گله 
من هم از برخی دوس��تان در همین زمینه اس��ت؛ 

م��ن دغدغه ه��ای دیگری نیز 
در حوزه مستندسازی دارم اما 
وقتی  می بینم موضوعات مهمی 
همچ��ون »فتنه« ی��ا »نفوذ« 
مورد بی توجهی قرار می گیرد، 
س��عی می کنم حداقل در حد 
توان خ��ودم در این زمینه اثر 

تولید کنم.
اطلاعاتیکهدرمستندارائه
میش�ودتاچهاندازهآش�کار
استوچهبخشیازآنشامل
اطلاع�اتودادهه�ایپنهانی
وخ�ارجازدس�ترسعمومی

میشود؟
نگاه من در ساخت این اثر 
و هر اثر دیگری که پیش از این 
تولید کرده ام این است که عامه 
مردم با آن ارتباط برقرار کنند؛ 
هر چند بسیاری از پرونده هایی 

ک��ه ما در این مس��تند مطرح کردی��م، پرونده های 
س��نگینی بود ول��ی با کمی جس��ت وجو در فضای 
مجازی بس��یاری از این اطلاعات را می توان یافت و 
در واقع بسیاری از این اطلاعات و تصاویری که ما در 
مستند استفاده کردیم، تصاویر و اطلاعات آشکاری 
بوده که پیش از این در فضای مجازی یا س��ایر آثار 

و رسانه ها منتشر شده است. برخی دوستان با کنایه 
به ما می گویند از »راش رانتی« استفاده کرده ایم در 
حالی که 90 درصد اطلاعاتی که ما استفاده کردیم در 
فضای رسانه ای وجود داشته و در این صورت استفاده 
از گوگل و یوتیوب برای گرفتن فیلم و اطلاعات همه 

جزو استفاده از رانت به حساب می آیند!
ب�اتوجهب�هاینکهموض�وع»خ�ارجازدید2«با
موضوع�اتاقتص�ادی،فرهنگ�یواجتماعیگره
خ�وردهبود،واکنشه�ایمختلفینس�بتبهاین
مس�تندصورتگرفت.برخ�یواکنشهادرفضای
مجازیدربارهاینبودکهاینمس�تندباطرحبحث
نفوذبهنوعیعلیههمهکسبوکارهاینوینازجمله
موضعگی�ری اس�تارتآپها
منفیدارد.پاس�خشمابهاین

انتقادچیست؟
ببینی��د! ما در »خ��ارج از 
دی��د1« در ارتباط ب��ا برخی 
آسیب هایی که به واسطه فتنه 
88 به کشور وارد شد، صحبت 
کردیم. مثلا گفتیم عده ای در 
خیابان ه��ای تهران ب��ه اموال 
عمومی آس��یب زدن��د. آیا در 
آنج��ا همه مردم ته��ران علیه 
ما موض��ع  گرفتند که بالاخره 
ما هم در آن زم��ان در تهران 
زندگی می کردیم و چون شما 
گفتید عده ای به اموال عمومی 
آسیب زدند، این شامل حال ما 
هم می ش��ود؟! خب هیچکس 
چنی��ن برداش��تی از حرف ما 
نداش��ت. طبیعتا وقتی ما در 
»خ��ارج از دید 2« هم داریم درب��اره موضوع نفوذ 
صحب��ت می کنیم و از مصادی��ق آن در حوزه های 
مختلف می گوییم، منظورمان همه افرادی که در آن 
حوزه فعالیت می کنند، نیست. من در این گفت وگو 
هم دوس��ت دارم یک بار دیگر و به صورت ش��فاف 
بگویم ما در حوزه کارآفرینی، استارت آپ ها، رسانه و 

مطبوعات هچگونه موضع منفی نداریم اما هر جا که 
نفوذ شده باشد، با اسناد و مدارک مورد بررسی قرار 
دادیم. اتفاقا ما خواستیم با ارائه سند و مدرک نشان 
دهیم بحثی که بس��یاری با عنوان »توهم توطئه« 
درباره نفوذ مطرح می کنند، اشتباه است. آن کسانی 
که نسبت به این مستند و بحث های مطرح شده در 
آن اعتراض می کنند، با سند و مدرک حرفی که ما 
در این مس��تند زدیم را رد کنند نه اینکه با گفتن 
حرف های کل��ی مصادیقی که ما در این مس��تند 
آوردی��م را رد کنند. همچنین ط��رح یک یا چند 
مصداق را به صورت طرح این موضوع به شکل عام 
نبینند، یعنی اگر مثلا ما در این مستند از یک نمونه 
نفوذ در یک حوزه صحبت می کنیم، تصور نکنند این 
موضوع به همه بخش ها و مصادیق آن حوزه تعمیم 

داده شده است. 
مستندش�مادرچندقسمتنهاییخودبهطرح
بحثنفوذدربرخیرسانههایداخلیپرداختهاست.
فکرمیکنیدنحوهمواجههاینرسانههابابحثهای

مطرحشدهدرمستندشماچهخواهدبود؟
 به طور کلی همیشه استراتژی طرف مقابل در 
مواجهه با آثاری که علیه جریان نفوذ و جریان های 
مخالف جمهوری اسلامی تولید شده این بوده که اگر 
آن اثر، خودش دارای ایرادهای فرمی یا اش��تباهات 
محتوایی بوده به طرح بحث های مختلف رسانه ای به 
س��رعت آن را برجسته کرده و سپس ایرادات آن را 
برای مخاطبانش مطرح کرده اما هر بار که اثر با ارائه 
دلایل قاطع و اسناد محکم تولید شده، معمولا سعی 
کرده اند با کم اهمیت نش��ان دادن آن مانع برجسته 
ش��دن اثر و در اصطلاح ایجاد سروصدای رسانه ای 
پیرامون اثر ش��وند. پیش بینی من هم این است که 
درباره این قسمت ها هم اینگونه واکنش نشان دهند. 
البته اگر نسبت به موارد مطرح شده در این مستند 
واکنش نش��ان ندهن��د، در واقع فعالی��ت حرفه ای 
خودشان زیرس��وال می رود؛ هر چند در هر صورت 
ای��ن واکنش ها برای من اهمیتی ندارد و همیش��ه 
س��عی کرده ام با توجه به آن اعتقادی که دارم کارم 

را پیش ببرم. 

جشنوارهفجر
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محمدرض�اکردلو:قصه داش��تن 
برای یک مستند خیلی مهم است. 
اینکه داس��تان زندگی یا بریده ای از داس��تان یک 
زندگی را روایت کند به طوری که مخاطب بنشیند 
پایش و ببیند آخرش چه می ش��ود! »آقا س��عید« 
اینطور است. اگر چه داستان زندگی »آقاسعید« در 
دوران پرحادث��ه ای رقم می خورد اما اینها بر روایت 
داستان زندگی سعید آنچنان سایه نمی افکند تا از 
خود محمدسعید جعفری غافل شویم. محمدسعید 
 جعف��ری اولین فرمانده س��پاه کرمانش��اه، زندگی 
پرفراز و نشیبی دارد که مستند »آقا سعید« تلاش 
کرده آن را به تصویر بکشد. زندگی آقا سعید اگر چه 
مثل خیلی دیگر از جوانان ایرانی در برهه انقلاب، بالا 
و پایی��ن و پویایی زیادی دارد اما آنچه او را متفاوت 
می کند، روحیه ای اس��ت که هم سن و سال هایش 
تعریف می کنند. این روحیه آنقدر شگرف است که 
ش��هید کریمی که از تهران برای فرماندهی س��پاه 

کرمانشاه حکم گرفته، با دیدن آقا 
س��عید تا یک ماه اع��لام نمی کند 
از ته��ران حکم فرمانده��ی دارد و 
به عن��وان نیروی عادی در س��پاه 
کرمانش��اه خدمت می کن��د. این 
اتفاق البته به خاطر حواشی ای است 
که برای س��عید جعف��ری به وجود 
آورده اند؛ حواش��ی ای که او را وادار 
به استعفا از سپاه می کند، حزب الله 
کرمانش��اه را تش��کیل می دهد و 

داوطلبانه به جبهه می رود. به تعبیر یکی از راویان 
حاضر در مستند، تغییر لباس برایش تغییر هدف 
نبود. مستند »آقاسعید« در فرم نیز رو به جلوتر از 

کارهای دیگری است که با مضمون 
فرماندهان و سرداران دفاع مقدس 
ساخته شده است. اگر چه استفاده 
بیشتر از آرشیو و داشتن بازسازی 
می توانست »آقاس��عید« را به یک 
تجرب��ه موفق      ت��ر تبدیل کن��د اما 
حداقل  های فرم��ی و روایی در کار 
رعایت ش��ده اس��ت. نکته دیگری 
که پیرامون این مستند وجود دارد، 
نیت س��ازنده و تلاشی است که در 
جهت بازنمایی زندگی چهره  های کمتر ش��ناخته 
ش��ده انق��لاب و دفاع مق��دس ص��ورت می پذیرد. 
محمدسعید جعفری اگر چه به تعبیر رهبر انقلاب 

یکی از س��تاره های درخش��ان آسمان غرب کشور 
اس��ت اما برای نس��ل جدید و عم��وم مردم کمتر 
شناخته شده است. زندگی سینمایی امثال سعید 
جعفری به مراتب بیش��تر از اینها قابلیت پرداخت 
دارد، چرا که در یکی از سخت ترین و پرخطرترین 
دوره های تاریخی در این س��رزمین گذشته است. 
باز ب��ه تعبیر رهبری، آنچه امثال س��عید جعفری 
را در برهه های س��خت تاریخی س��رآمد می کند، 
»موقعیت شناسی« اس��ت که در او، منحصربه فرد 
اس��ت: »شهید سیدمحمدس��عید جعفري، شهید 
پیشرو و پیش��تاز با جمع رفقاي خودش رفتند از 
پادگان لشکر 28 سنندج دفاع کردند،  فهمیدند که 
معناي این دفاع چیست، تسلط ضدانقلاب بر یک 
پادگان نظامي معنایش چیست. این زود فهمیدن،  
به وقت فهمیدن،  به هنگام عمل کردن و پاسخ به 
نیاز دادن، آن نقطه برجسته اي است که نباید مغفول 

بماند«.

نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
در نشس��ت علن��ی روز گذش��ته 
مجلس با 6۵ رأی مخالف از پاسخ های وزیر فرهنگ 
و ارش��اد اس��لامی قانع نش��دند. به گزارش »وطن 
امروز«، س��یدعباس صالحی، وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی روز گذشته با حضور در جلسه علنی مجلس 
به سوال شهاب نادری، نماینده اورامانات درباره علت 
تضعیف حقوق انتشارات و اهل فرهنگ کشور پاسخ 
داد. او در پاسخ به سوال این نماینده مجلس گفت: 
تش��کیل کارگروه صیانت از نشر با همکاری وزارت 
فرهنگ و ارش��اد اسلامی، اتحادیه های صنفی نشر، 
نیروی انتظامی و قوه قضائیه اقدام بسیار خوبی بود 
که این دستگاه ها را کنار هم قرار داد و موجب شد در 
2 ماه اخیر شاهد کشف و ضبط بخش قابل توجهی 
از کتاب های قاچاق باشیم. حدود یک میلیون کتاب 
در فاصله 2 ماه اخیر از آبان ماه تا امروز توس��ط این 
مجموعه و به همت نیروی انتظامی کشف و ضبط 
ش��د. فرصت هایی که حوزه قاچ��اق کالا از مولف و 
ناش��ر می گیرد س��خت و تلخ است؛ س��رمایه مالی 
و معنوی اهالی کتاب و نش��ر توس��ط این حرکت 
تاراج می ش��ود. اقدام 2 ماه گذشته این کارگروه در 

ضبط و کش��ف ای��ن کتاب ها 
هش��دار لازم به کسانی بود که 
در عرصه قاچ��اق کتاب فعال 
هس��تند و تاکید بر این داشت 
که نمی توان بازار قاچاق کتاب 
را بازار امن و س��ودآور پیوسته 

ق��رار داد. صالحی همچنی��ن ابراز امی��دواری کرد 
قوه قضائی��ه فرصت ه��ا را برای قاچاق کالا و نش��ر 
حداقل کند. وی در ادامه خاطرنشان کرد: مولفی که 
ده ها سال زحمت می کشد و اثری را تولید می کند 
و ناش��ری که عمر خود را در نشر کتاب می گذارد، 
وقتی کتابی به تاراج می رود در واقع تاراج بس��یاری 
از اتفاقات بزرگ آنان اس��ت. مس��یری ک��ه در این 
کارگ��روه طی ش��د و در این 2 ماه ثم��رات خود را 
نشان داد، مس��یری است که می توان به آن اعتماد 
بیشتری کرد. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در بخش 
دیگری از سخنانش از مجلس خواست در تصویب 

لایحه مالکیت فکری تس��ریع 
کند. وی اظهار داش��ت: قانون 
حمایت از مصنف��ان و مولفان 
که مربوط به س��ال ۴8 است، 
تنها قانون مرجع در این حوزه 
به شمار می رود که باید در آن 
تجدیدنظر ش��ود. اگر لایحه مالکیت فکری امسال 
به تصویب مجلس برسد به زیرساخت های فرهنگ 
و هنر کش��ور کمک می کند. بسیاری از مسائل در 
این حوزه به دلیل نقص قانون اس��ت و اگر مجلس 
به تصویب این لایحه سرعت دهد، اتفاقات خوبی در 
حفاظت از حقوق مولفان، هنرمندان و پدیدآورندگان 
می افتد. در چند ماه اخیر ش��بکه وسیعی از صدها 
بساطی و کتابفروش��ی های جزئی و کلی و ناشران 
میانی منهدم ش��د، این امر نش��ان دهنده آن است 
که ما در این مسیر جدی هستیم. ما نیازمند ایجاد 
حمایت هایی برای بهبود حوزه های فرهنگی هستیم 

تا اقتصاد نشر جلو برود، فصل فرهنگ، تربیت بدنی 
و گردش��گری در ردیف هشتم بودجه قرار دارد که 
2/۵ درصد از بودجه عمومی کل کش��ور را به خود 
اختصاص داده و برخ��ورداری وزارت فرهنگ از این 
سرفصل تنها 17/8 درصد است. با توجه به این سهم 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، که به شکل محدود 
از بودجه دارد، لازم اس��ت انتظارات از حمایت های 
حوزه اقتصاد نش��ر، فرهنگ و هنر واقع بینانه باشد.  
نهایتا پس از رای گیری، نمایندگان با 96 رای موافق، 
6۵ رای مخال��ف و ۴ رای ممتن��ع از مجموع 200 
نماینده حاضر در جلسه،  پاسخ های وزیر فرهنگ و 
ارشاد را قانع کننده ندانستند. پیش از این در نشست 
علنی چهارشنبه 18 مهرماه سال جاری در جریان 
طرح 2 سوال از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی درباره 
علت عدم نظارت بر س��امانه های ویدئو )VOD( و 
همچنی��ن نظارت ضعی��ف وزارت ارش��اد در حوزه 
بازی های رایانه ای، نمایندگان مجلس از پاسخ های 
وزیر فرهنگ و ارش��اد اس��لامی قانع نش��ده بودند. 
بنابراین با قانع نشدن نمایندگان از پاسخ های دیروز 
وزیر ارش��اد، مجلس سومین کارت زرد را به عباس 

صالحی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نشان داد.

یادداشتیبرمستند»آقاسعید«ساختهمصطفیفتاحی

دربارهسعید

پاسخهایوزیرارشاددربارهدلایلتضعیفحقوقانتشاراتواهلفرهنگ،نمایندگانراقانعنکرد
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